
 

 

PROTOKÓŁ NR XXXVIII/09 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 23 września 2009 r. 
w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    27 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXVIII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego  za I półrocze 

2009 roku.  
6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Zgierzu za I półrocze 2009 roku. 
7. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego           

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego. 
8. Przyjęcie informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia                     

w Powiecie Zgierskim. 
9. Przyjęcie informacji z realizacji uchwały Nr IX/75/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 czerwca 2007r. w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu przeciwdziałania 
bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2007-2010”. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) podjęcia współpracy między Powiatem Zgierskim a Rejonem Horochowskim                   

na Ukrainie; 
b) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego; 
c) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zgierzu; 
d) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie 

przygotowania projektu odznaki honorowej „ZasłuŜony dla Powiatu Zgierskiego”; 
e) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 

ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii 
Skłodowskiej-Curie w Zgierzu; 

f) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 
ograniczenia działalności Specjalistycznego Psychiatrycznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Łodzi; 

g) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego 
dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiej Stacji Ratownictwa 
Medycznego w Łodzi; 

h) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego 
dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala 
im. dr Wł. Biegańskiego w Łodzi; 

i) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu              
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

j) uchylenia niektórych uchwał Rady Powiatu Zgierskiego; 
k) uchylenia uchwały Nr XIX/129/2000 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 24 marca 

2000r. w sprawie nadania uprawnień szkoły publicznej Policealnemu Studium 
Zawodowemu w Ozorkowie; 
 
 
 



 

 

l) zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 
2009r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2009; 

m) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie przebudowy 
drogi powiatowej nr 5136 E; 

n) upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011; 

o) pozbawienia drogi Nr 5156 E – ul. 1 Maja w Zgierzu kategorii drogi powiatowej;  
p) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 
q) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata  2007-2015; 
r)  zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata               

2007-2013; 
s) rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Porczyńskiego na pełniącego obowiązki 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Zgierzu. 
11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Oświadczenia i wnioski radnych. 
15. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
16. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XXXVIII sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1008.  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości, w szczególności: radnego Sejmiku Województwa Łódzkiego Tomasza 
Kupisa, przedstawiciela Komendy Powiatowej PSP Waldemara Mrulewicza, Komendanta 
Powiatowego Policji Piotra Nejmana, radnego Miasta Zgierza Jerzego Nastalczyka, 
przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy GraŜynę Paczochę, dyrektora Powiatowego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu Zbigniewa Jarosika, p.o. Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego Zbigniewa Skwarka oraz naczelnika Wydziału Infrastruktury Miasta 
Zgierza Andrzeja Juszczyka.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Prośba Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 10.09.2009r. o zwołanie sesji Rady Powiatu 
Zgierskiego na dzień 23 września 2009r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego,  wprowadza do 
porządku obrad XXXVIII sesji w pkt 10 projekty uchwał w sprawach: 
1) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015;  
2) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013; 

 
 



 

 

3) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 
ograniczenia działalności Wojewódzkiej Stacji Ratownictwa Medycznego w Łodzi; 

4) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 
ograniczenia działalności Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala                                    
im. dr Wł. Biegańskiego w Łodzi. 

Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 17 września 2009r. stanowi załącznik nr 5              
do protokołu. 
Jednocześnie Zarząd Powiatu Zgierskiego przekazał, po autopoprawkach przyjętych w dniu 
21.09.2009r., projekty uchwał w sprawach: 
1) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r.              

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009; 
2) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
3) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013. 
Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
  
Starosta Zgierski Jacek Socha w imieniu Zarządu Powiatu Zgierskiego wnioskował                       
o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej-Curie w Zgierzu. Posiada informacje,            
Ŝe Sejmik Województwa Łódzkiego pojął juŜ uchwałę w tej sprawie, zatem projekt uchwały 
staje się bezprzedmiotowy. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił do porządku obrad projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi Pana Andrzeja Porczyńskiego na pełniącego obowiązki Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego w Zgierzu. 
 
Radny Marcin Karpiński oznajmił, iŜ Komisja Statutowo-Prawna długo dyskutowała na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Komisja nie rozstrzygnęła kwestii zasadniczej czy organem  
właściwym do rozpatrzenia tej skargi jest Rada Powiatu Zgierskiego, czy Wojewódzki 
Inspektor Nadzoru Budowlanego. W związku z tym Komisja wnioskuje, aby nie wprowadzać 
w tej chwili tego projektu uchwały  do porządku obrad do momentu wyjaśnienia tej kwestii 
przez adwokata. 
   
Przewodniczący Rady obstawał przy, aby jednak wprowadzić ten projekt uchwały do 
porządku obrad, a w momencie kiedy Rada będzie nad nim procedować podejmie decyzję 
albo nie podjęcia uchwały, albo odesłania skargi do właściwego organu.   
 
Radny Marcin Karpiński wycofał wniosek Komisji Statutowo-Prawnej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski:                    
1) o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana  

Andrzeja Porczyńskiego na pełniącego obowiązki Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w Zgierzu 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu     0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. 
 

2) o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu 
uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej-Curie w Zgierzu  
 



 

 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu     4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  zdjęła z porządku obrad projekt uchwały. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXVIII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego  za I półrocze 

2009 roku.  
6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Zgierzu za I półrocze 2009 roku. 
7. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego           

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego. 
8. Przyjęcie informacji Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o stanie bezrobocia                     

w Powiecie Zgierskim. 
9. Przyjęcie informacji z realizacji uchwały Nr IX/75/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 czerwca 2007r. w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu przeciwdziałania 
bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2007-2010”. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) podjęcia współpracy między Powiatem Zgierskim a Rejonem Horochowskim                   

na Ukrainie; 
b) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego; 
c) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zgierzu; 
d) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie 

przygotowania projektu odznaki honorowej „ZasłuŜony dla Powiatu Zgierskiego”; 
e) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 

ograniczenia działalności Specjalistycznego Psychiatrycznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Łodzi; 

f) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego 
dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiej Stacji Ratownictwa 
Medycznego w Łodzi; 

g) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego 
dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala 
im. dr Wł. Biegańskiego w Łodzi; 

h) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu              
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

i) uchylenia niektórych uchwał Rady Powiatu Zgierskiego; 
j) uchylenia uchwały Nr XIX/129/2000 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 24 marca 

2000r. w sprawie nadania uprawnień szkoły publicznej Policealnemu Studium 
Zawodowemu w Ozorkowie; 

k) zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 
2009r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2009; 

l) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie przebudowy 
drogi powiatowej nr 5136 E; 

m) upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011; 
 



 

 

n) pozbawienia drogi Nr 5156 E – ul. 1 Maja w Zgierzu kategorii drogi powiatowej;  
o) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 
p) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata  2007-2015; 
q) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata               

2007-2013; 
r) rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Porczyńskiego na pełniącego obowiązki 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Zgierzu. 
11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Oświadczenia i wnioski radnych. 
15. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
16. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Radni otrzymali ustalony porządek obrad. 
 
Rada Powiatu Zgierskiego, na wniosek radnego Tadeusza Iwaniuka, uczciła minutą ciszy 
ofiary katastrofy górniczej w Kopalni Wujek-Śląsk. 
 
Ad. 3 
Radny Tadeusz Iwaniuk ponowił zgłaszaną juŜ prośbę o przesyłanie projektu protokołu drogą 
e-mail. Radny nie otrzymał projektu przedmiotowego protokołu, nie mógł się z nim zapoznać.  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, iŜ wie, Ŝe prośba radnego nie została wypełniona. Nadmienił, 
Ŝe 2 tygodnie po sesji protokół jest do wglądu w Biurze Rady i moŜna się z nim zapoznać.   
 
Uwag do protokołu z XXXVII sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXVII sesji. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Przewodniczący Rady powitał przewodniczącego Rady Miasta Zgierza Andrzeja Mięsoka. 
 
Ad. 4 
Radny Krzysztof Kozanecki zgłosił interpelację dotyczącą sygnalizacji świetlnej przy ulicach 
Pabianickiej i Waryńskiego w Aleksandrowie Łódzkim. Poprosił o rozwaŜenie moŜliwości 
wyłączania jej na czas weekendów.  
 
Radny Henryk Tomczak podniósł następujące sprawy: 
• nawiązał do interpelacji, złoŜonej do Przewodniczącego Rady na poprzedniej sesji,                  

dotyczącej dostarczania radnym materiałów na sesje. Na poprzednią sesję radni                         
w materiałach, w określonym terminie, otrzymali 3-4 projekty uchwał, a kilka minut 
przed posiedzeniem komisji pojawiło się projektów uchwał 12 lub 15. Nie satysfakcjonuje 
radnego Ŝartobliwa odpowiedź Przewodniczącego, Ŝe najlepiej do radnego Tomczaka 
wysłać gońca, bo wszędzie docierają materiały, do niego tylko nie. OtóŜ w ostatnim 
czasie te materiały docierają. Tylko, Ŝeby materiały wysłać trzeba je mieć. W związku             
z tym radny poprosił o ponowne rozpatrzenie tej sprawy;  



 

 

• zapytał o drogę relacji Bratoszewice –Karnków.  Według wiedzy radnego droga ta była 
budowana 2 lata temu. Obecnie droga jest w złym stanie, bo oprócz tego, Ŝe jest 
pofalowana to robią się juŜ dziury. Kto ją budował i jaką udzielił gwarancję; 

• z sygnałów mieszkańców Powiatu Zgierskiego wynika, Ŝe Wydział Architektury                     
i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Zgierzu działa fatalnie. Nie moŜna doczekać 
się na decyzje, nawet ten 60 dniowy termin często jest niedotrzymywany, decyzje są 
wydawane błędne. Radny poprosił o informacje jakie są tego przyczyny, jak Starosta 
zamierza poprawić funkcjonowanie tego Wydziału;  

• poprosił o rozwaŜenie zmiany organizacji ruchu na skrzyŜowaniu ulic Długa i 1 Maja              
w Zgierzu. Po remoncie odcinka ul. Długiej, od strony zgierskiego magistratu pod górkę 
są pięknie namalowane pasy. Jeden wyłącznie do skrętu w prawo, drugi do jazdy na 
wprost i skrętu w lewo. Większość komunikacji gminnych i uczestników ruchu skręca             
w lewo lub chce jechać na wprost. Efekt jest taki, Ŝe jak jest 8 samochodów to 
przejeŜdŜają na 2 razy, bo wystarczy, Ŝe jeden skręca w lewo i blokuje ruch pozostałym. 

 
Przewodniczący Rady odnosząc się do interpelacji dotyczącej dostarczania radnym 
materiałów na sesję oznajmił, Ŝe zgodnie z zapisami ustawy ma obowiązek przyjąć na 7 dni 
przed sesją materiały złoŜone przez Zarząd. Nic w tej sprawie nie moŜe zrobić. Zarząd ma 
takie prawo. MoŜna jedynie zwrócić się do Zarządu z prośbą o przekazywanie większości 
materiałów we wcześniejszym terminie.             
 
Radny Mirosław Pilarski poruszył następujące sprawy: 
1) radny ma wraŜenie, Ŝe na ul. 3 Maja w Zgierzu (od strony Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących im. Stanisława Staszica) troszkę opadła jezdnia. Prosi o sprawdzenie 
tego i zwrócenie uwagi na okres gwarancyjny; 

2) zwrócił uwagę na ul. Ciosnowską (ulica między „jedynką”, a drogą wojewódzką). Pewien 
odcinek tej drogi jest bardzo trudno przejechać. Parę wywrotek Ŝwiru poprawiłoby jakość 
tej drogi na tym odcinku.  

 
Radny Wojciech Budziarski poinformował, Ŝe na Komisji Rozwoju Gospodarczego                       
i Infrastruktury Przestrzennej pozyskał informacje, Ŝe Pani Aleksandra Zwolska została 
zwolniona a pełniącym obowiązki Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego został pan 
Zbigniew Skwarek.  ZastrzeŜenie radnego budzi fakt, Ŝe PINB nie ma obsady personalnej. 
Rośnie ilość spraw niezałatwionych. Taka mała obsada tej jednostki będzie skutkowała 
zapaścią biurokratyczną, co moŜe skutkować równieŜ niebezpieczeństwem. 
Niebezpieczeństwem, które będzie polegało na tym, Ŝe nie będzie komu jeździć na 
sprawdzanie obiektów przed zimą .   
Następnie radny nawiązał do planowanej termomodernizacji Zespołu Szkół Nr 1 im. Jakuba 
Stefana Cezaka łącznie z budową kotłowni.  Radny wielokrotnie nadmieniał, Ŝe potrzebny 
jest bilans cieplny czy lepiej obiekt ten podłączyć do instalacji miejskiej ciepłowniczej,             
czy budować kotłownię na eko-groszek – jak to jest projektowane. Szkoła mieści się                    
w centrum Zgierza więc o wiele większe będzie zapylenie.  
Ponadto radny poparł wystąpienie radnego Mirosława Pilarskiego dotyczące skrzyŜowania 
ulic 1 Maja i 3 Maja w Zgierzu. Na jednej z sesji Rady Powiatu Zgierskiego, chyba jeszcze 
przed odbiorem skrzyŜowania radny podnosił to, Ŝe jezdnia tam jest nierówna.  
 
Naczelnik Wydziału Miasta Zgierza Andrzej Juszczyk poprosił o skierowanie do niego 
wniosku radnego Henryka Tomczaka dotyczącego organizacji ruchu na skrzyŜowaniu ulic 
Długiej i 1 Maja w Zgierzu.  Z Komisją Bezpieczeństwa na pewno się tą sprawą zajmą.  
 
Opinie Komisji do materiałów i projektów uchwał zgłoszonych na XXXVIII sesję stanowią 
załącznik nr 8 do protokołu.  
 



 

 

Ad. 5 
Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za I półrocze 2009 roku 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Przewodniczący Rady – na wniosek Klubu Radnych Platforma Obywatelska – ogłosił 
przerwę w obradach o godz. 1036. 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1115. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 6 
Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu  za I półrocze 2009 roku stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Dyrektor  Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu Zbigniew Jarosik przedstawił 
informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 7  
Informacja na temat działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego                    
w Zgierzu stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
P.o. Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Zgierzu Zbigniew Skwarek 
przedstawił informację. Zaznaczył, Ŝe pozostawienie stanu zatrudnienia na obecnym poziomie 
spowoduje, Ŝe zaległości mogą rosnąć  nie z winy organu tylko z winy braku pracowników, 
którzy zajmowaliby się tymi sprawami.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk wyraził oburzenie, Ŝe w takich jednostkach jak inspektoraty nadzoru 
budowlanego brak jest obsługi prawnej. Radny zapytał czy jest jakiś przepis wykluczający, 
aby biuro obsługi prawnej powiatu mogło w jakimś sensie pomóc Powiatowemu 
Inspektoratowi Nadzoru Budowlanego w Zgierzu choćby na krótki czas wyprowadzenia 
spraw.  
Jest sporo środków na staŜe, czy nie naleŜałoby skorzystać z 2 czy 3 staŜystów, którzy by 
wyręczyli pracowników w prostych pracach, chociaŜby archiwizacji. Dzięki temu inspektorzy 
mogliby się skupić na pracy merytorycznej.  
Następnie radny poprosił o wyjaśnienie co to znaczy zablokowany etat.   
 



 

 

Inspektor nadmienił, Ŝe przejął pełnienie obowiązków Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. Zatem musi zajmować się nie tylko pracą inspektora merytorycznego, bo teŜ 
weryfikuje dokumenty i jeździ na kontrole, ale równieŜ obowiązkami Powiatowego 
Inspektora. W chwili obecnej pani Aleksandra Zwolska przebywa na zwolnieniu 
chorobowym i dopóki ta  sprawa nie zostanie rozwiązana nie mogą przyjąć nikogo na jej 
miejsce. Inspektor występował o zwiększenie funduszy i otrzymał odpowiedź jednoznaczną, 
Ŝe w obecnej sytuacji finansowej w kraju nie ma mowy o zwiększeniu ilości zatrudnianych 
pracowników. 
 
Przewodniczący Rady był zainteresowany ile jest kontroli na budowach, które są zgłaszane. 
Czy te kontrole muszą być tak rygorystyczne, bo takie otrzymuje sygnały. Nadinterpretacja 
inspektorów jest daleko idąca, która nie ma Ŝadnego wpływu na bezpieczeństwo, a tutaj 
chyba przede wszystkim chodzi o to, aby to budowle, które powstają były bezpieczne                    
w uŜytkowaniu. Ukierunkowanie PINBu powinno być większe na te zdarzenia, czy rzeczy, 
które stwarzają niebezpieczeństwo jak tylko szczegółowe sprawdzenie czy co do centymetra 
wielkość czy długość budynku, czy hali się zgadza.  
 
Inspektor podkreślił, i Ŝ w wyniku 215 kontroli mandaty na kwotę 18.700 zł w większości 
były nałoŜone za brak przestrzegania przepisów bhp w czasie realizacji obiektu. Inspektorzy 
nie przeprowadzają kontroli budynków mieszkalnych jednorodzinnych tylko pracują tylko               
i wyłącznie na dokumentach i z dokumentów dowiadują się czy nastąpiły odstępstwa od 
zatwierdzonego projektu budowlanego. Z 479 zawiadomień 395 zostało przyjętych, czyli 84 
zostały odrzucone przez nadzór lub zakończyły się ewentualnym wydaniem decyzji odmowy 
z uwagi na istotne odstępstwa, co wiąŜe się z prowadzeniem postępowania naprawczego. 
PINB wymaga dokumenty te, które przewiduje ustawa Prawo budowlane.  
W czasie kontroli obowiązkowej zgodnie z art. 59a sprawdzają zgodność obiektu z projektem 
architektoniczno-budowlanym w zakresie między innymi charakterystycznych parametrów 
technicznych, czyli kubatury, wysokości, długości i liczby kondygnacji. Sprawdzają równieŜ 
widoczny element konstrukcyjny. Często dopiero w trakcie tej właśnie kontroli szczegółowej 
wyłapują, Ŝe wprowadzone zostały zmiany do konstrukcji obiektu, o których nic nie 
wspomina kierownik budowy w oświadczeniu. Wówczas inspektorzy egzekwują bardzo 
skrupulatnie, Ŝeby wszystkie zmiany były ukazane, Ŝeby ocenili co do istotności zmiany                 
i projektanci i inspektor nadzoru. Stąd moŜe wydaje się inwestorom, Ŝe ta kontrola jest zbyt 
skrupulatna.   
 
Przewodniczący Rady zapytał jak jest realizowana kwestia audytu energetycznego, który 
obowiązuje od nowego roku. Co się z nim dzieje, jeŜeli dany inwestor go ma lub go nie ma. 
Do czego słuŜy ten audyt. 
 
Inspektor przyznał, iŜ od 1 stycznia 2009r. świadectwo charakterystyki energetycznej obiektu 
jest wymagane i obowiązujące zarówno do budynków mieszkalnych jak i do budynków, które 
wymagają decyzji na uŜytkowanie. PINB ma nawet obowiązek zostawić takie świadectwo           
w swoich archiwalnych dokumentach dla danego obiektu.  
Nie do inspektora pytanie do czego słuŜy to świadectwo tylko do ustawodawcy, który 
zobowiązał inwestorów do jego załączania. Z charakterystyki energetycznej obiektu wynika 
roczna ilość energii pierwotnej i wtórnej w kilowatogodzinach na m2 powierzchni.  
Prawdopodobnie jest zamysł taki, Ŝeby bilansować zapotrzebowanie kraju w tą energię. Tylko 
musi być system komputerowy, Ŝeby to wszystko zebrać. Na razie jest przepis, muszą tego 
wymagać.  
 
Radny Adam Bączyk zapytał w czym tkwi niemoc rozbiórki rudery budynku przy ul. Długiej 
w Zgierzu. 
 



 

 

Inspektor wyjaśnił, Ŝe jest to obiekt zabytkowy. Z tego co wie zmienił się właściciel. 
Poprzedni właściciel zabezpieczył budynek poprzez zamurowanie okien. PINB nie moŜe 
wydać nakazu rozbiórki, poniewaŜ ma ręce związane stanowiskiem Konserwatora Zabytków.  
PINB tylko i wyłącznie moŜe wydawać decyzje na właściciela do zabezpieczenia obiektu, czy 
remontu, a nie jego rozbiórki. Tylko i wyłącznie będzie dobra wola właściciela czy 
doprowadzi ten obiekt do uŜywalności. 
To Urząd Miasta Zgierza sprzedawał tę nieruchomość. Inspektor nie zna szczegółów czy 
sprzedając ten obiekt zobowiązał właścicieli do jego renowacji przywrócenia do stanu 
pierwotnego. To jest sprawa umowy pomiędzy sprzedającym a kupującym. 
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński podkreślił, i Ŝ naleŜy zdać sobie sprawę z tego,                   
Ŝe Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego choć w swojej nazwie ma człon powiatowy 
tak naprawdę jest oddzielną instytucją, oddzielną administracją i to rządową. Z tego płyną 
określone konsekwencje dla powiatu. Niestety mimo najszczerszych chęci nie moŜna udzielić 
pomocy finansowej tego typu jednostce, czy to w formie obsługi prawnej, czy innej. PINB 
mieści się w budynku Starostwa Powiatowego w Zgierzu, ale za wszystkie media,                       
za wszystkie czynności uiszcza określone opłaty. I tak po prostu musi być, bo w innym 
wypadku byłoby to zwyczajne naruszenie dyscypliny finansów publicznych.  
Wicestarosta do rozwaŜenia poddał kwestię, aby zaprosić adresata i decydenta w tych 
sprawach, czyli Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego, przedstawiciela 
Wojewody Łódzkiego jako organu administracji rządowej i wtedy te problemy związane               
z finansami, związane z organizacją PINBu w Zgierzu przynajmniej próbować rozstrzygnąć. 
 
Radny Mirosław Pilarski poprosił o informację od kiedy wchodzą nowe przepisy 
upraszczające i czy one ułatwią pracę Inspektoratu. 
 
Inspektor odpowiedział, Ŝe jeŜeli wejdą te przepisy to Wydział Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Zgierzu będzie odciąŜony ilością wydawanych decyzji. Natomiast 
PINB niestety nie zostanie odciąŜony, a prawdopodobnie będzie miał więcej jeszcze pracy, 
dlatego Ŝe obecnie ciąŜy na inwestorze obowiązek powołania kierownika budowy                           
i zawiadomienia o rozpoczęciu robót, później juŜ kierownik składając swoje oświadczenie              
o obowiązku objęcia tej funkcji odpowiada za budowę. Tylko wyrywkowo PINB jest w stanie 
teraz kontrolować te realizowane budowy. Nowelizacja idzie w tym kierunku, Ŝe nadzór 
budowlany powinien bezwzględnie kontrolować realizowane obiekty czy to budynki 
mieszkalne, czy budynki duŜe przemysłowe, które wymagają decyzji. TakŜe PINBu na pewno 
te nowe przepisy, jeŜeli one wejdą, nie odciąŜą, a nawet wręcz dociąŜą pracą. TakŜe sytuacja 
PINBu się jeszcze bardziej pogorszy.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację      przyjęła. 
 
Ad. 8 
Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu o sytuacji na powiatowym o rynku pracy  
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przedstawiciel PUP GraŜyna Paczocha przedstawiła informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
 



 

 

Radny Bogusław Czekała zapytał na jakim etapie jest podział tych dodatkowych środków                     
i czy PUP jest w stanie je rozdysponować. 
 
GraŜyna Paczocha potwierdziła, Ŝe w lipcu br. otrzymali 2 dodatkowe decyzje finansowe. 
Środki pochodziły z rezerwy ministra przyznane na realizację konkretnych programów.             
Od razu podjęli stosowne działania. Ma nadzieję, Ŝe w pełni wykorzystają te środki.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację  przyjęła. 
 
Ad. 9 
Informacja z realizacji uchwały Nr IX/75/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 czerwca 
2007r. w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu przeciwdziałania bezrobociu                     
i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2007-2010” stanowi załącznik nr 13                             
do protokołu. 
 
Przedstawiciel PUP GraŜyna Paczocha przedstawiła informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację  przyjęła. 
 
Ad. 10a) 
Projekt uchwały w sprawie podjęcia współpracy między Powiatem Zgierskim a Rejonem 
Horochowskim  na Ukrainie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Projekt przedmiotowej 
uchwały jest efektem wcześniejszych działań, spotkań i kontaktów z władzami Rejonu 
Horochowskiego przy duŜym zaangaŜowaniu Konsula RP w Łucku Tomasza Janika.  
Dotychczasowa współpraca, przeprowadzone wizyty w Rejonie Horochowskim pozwalają 
przyjąć, Ŝe podjęcie takiej uchwały jest w pełni uzasadnione. W Rejonie Horochowskim jest 
duŜe skupisko Polonii, bardzo wiele osób nieposiadających obywatelstwa polskiego, karty 
Polaka, którzy mimo wszystko czują się Polakami. Przedstawiciele Zarządu podczas ostatniej 
tam wizyty brali udział w otwarciu pracowni języka polskiego w jednej z horochowskich 
szkół. NaleŜy podkreślić, Ŝe nie byłoby to moŜliwe gdyby nie zaangaŜowanie lokalnych 
władz. Ludzie tam mieszkający mają w tej chwili moŜliwość kultywowania polskości, 
uczenia się tego języka. Współpraca Powiatu Zgierskiego z tym Rejonem z całą pewnością 
jeszcze bardziej przybliŜy im tę Polskę, a jednocześnie będzie doskonałym narzędziem do 
przełamania stereotypów, które panują między Polakami i Ukraińcami. Nie zapominając               
o przeszłości trzeba pamiętać  o przyszłości, naleŜy się nawzajem szanować i zapewne ta 
współpraca, wymiana poglądów będzie temu wszystkiemu słuŜyć.     
Następnie Starosta zgłosił autopoprawkę, aby w załączniku do uchwały w § 1 zapis 
„litewskiej” zastąpić” zapisem „ukraińskiej”.  
 
Przewodniczący Rady przekazał opinię Komisji do projektu uchwały. 
 



 

 

Radny Henryk Tomczak poprosił o więcej konkretów. Czy jest jakiś konkretny pomysł,               
Ŝeby z tej współpracy płynęły jakieś korzyści poza tym, Ŝe powiat będzie współdziałał na 
polu kultury, sportu  i promowania.  
 
Starosta zaznaczył, Ŝe trudno jest wyspecyfikować jednoznacznie konkretne działania tej 
współpracy. Trudno oczekiwać, Ŝe bez delegacji ze strony Rady Zarząd przedstawi jakieś 
konkretne propozycje. UwaŜa, Ŝe dla Powiatu Zgierskiego przede wszystkim taką 
najwaŜniejszą misją powinna być pomoc Polakom tam mieszkają, uczącym się języka. 
Nawiązanie tej współpracy na pewno będzie doskonałym momentem do wypracowania 
szczegółów. Na tę chwilę na te szczegóły jest za wcześnie.  Dzisiaj Rada gdyby zdecydowała 
się podjąć tę uchwałę wyznaczy zielone światło, Ŝeby działać na przyszłość.   
 
Radny Krzysztof Kozanecki zapytał jak wygląda organizacja administracji ukraińskiej czy ten 
Rejon to jest organ administracji państwowej, czy samorządowej. W związku z tym poprosił 
o informację na ten temat.   
 
Starosta zaznaczył, iŜ jego wiedza odnośnie konstytucyjnych organów Ukrainy jest dosyć 
ograniczona. Z tego co się orientuje na terenie takich rejonów funkcjonują jakby dwie 
niezaleŜne od siebie władze w jednym budynku. Zarząd upewnił się, Ŝe podmiotem 
właściwym do podpisania umowy jest Przewodniczący Rady Rejonu Horochowskiego 
Jarosław Wołodynowicz Dowgopołow.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk wyraził zadowolenie, Ŝe taka współpraca zostanie nawiązana.                 
Na tych terenach działa pan Anatol Sulik poprzez niego moŜna dotrzeć do duŜej grupy 
Polaków. Człowiek ten poświęca całe Ŝycie, aŜeby zachować jakiekolwiek szczątki polskości 
na tych terenach. Radny posiada kontakt do tej osoby i chętnie go przekaŜe.  
Największą potrzebą na tych terenach jest pomoc w oświacie, przede wszystkim polskie 
ksiąŜki. 
 
Starosta oznajmił, iŜ osobiście zna tę osobę.    
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/328/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie podjęcia współpracy między Powiatem 
Zgierskim a Rejonem Horochowskim na Ukrainie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Pawłowi 
Wawrzyńczakowi. 
 
Ad. 10b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zgierzu Urszula Kawalec               
w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła projekt uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.  
 
 
 
 



 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/329/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad. 10 c) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 
w Zgierzu stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Urszula Kawalec w imieniu Zarządu Powiatu 
przedstawiła projekt uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/330/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego w Zgierzu stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad. 10d) 
Projekt uchwały w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego              
w sprawie przygotowania projektu odznaki honorowej „ZasłuŜony dla Powiatu Zgierskiego”                                       
stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu  przedstawił projekt uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.  
 
Radny Adam Bączyk zapytał czy bierze się pod uwagę równieŜ nagrodzenie i uhonorowanie 
instytucji, które działają na terenie Powiatu Zgierskiego, czy będą to tylko osoby fizyczne.        
 
Wicestarosta odpowiedział, Ŝe nie tylko osobom fizycznym taka odznaka moŜe zostać 
przyznana. Ta uchwała jest tylko uchwałą kierunkową do dalszych działań, które między 
innymi zobowiązują Zarząd do przygotowania regulaminu określający zasady i tryb 
nadawania oraz sposobu noszenia tej odznaki. Projekt takiego regulaminu będzie 
przedmiotem obrad Rady.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zadał pytanie „czy tu chodzi o osoby biorące udział społecznie, czy 
tu w grę wchodzi teŜ uhonorowanie ewentualne osób, które będą na etacie Starostwa 
Powiatowego”.  
 
Starosta zaznaczył, Ŝe na pewno nie dla siebie Zarząd uchwala tę uchwałę.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 



 

 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/331/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie określenia kierunków działania Zarządu 
Powiatu Zgierskiego w sprawie przygotowania projektu odznaki honorowej „ZasłuŜony dla 
Powiatu Zgierskiego” stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad. 10e) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Specjalistycznego Psychiatrycznego Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Łodzi stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Bogdan Jarota w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/332/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Specjalistycznego 
Psychiatrycznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łodzi stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 1247. 
Przewodniczący Rady przejął prowadzenie obrad i wznowił obrady o godz. 1300. 
 
Ad. 10f) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiej Stacji Ratownictwa 
Medycznego w Łodzi stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Bogdan Jarota w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
Zarząd proponuje wyraŜenie negatywnej opinii do tego projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Łódzkiego. Powodem tej opinii jest przede wszystkim to, Ŝe zastępuje się jak 
gdyby karetki Wojewódzkiej Stacji Ratownictwa Medycznego podmiotami prywatnymi. 
Zarząd miał takie sygnały, Ŝe podmioty prywatne nie mogą trafić na miejsce zdarzenia. Był 
taki przypadek, Ŝe karetka pojechała na Powiat Łowicki, poniewaŜ podmiot, który zastępuje 
był aŜ z Piotrkowa. Nieznajomość terenu powoduje to, Ŝe karetka przybywa                            
w nieodpowiednim czasie, po czasie „i tudzieŜ uwaŜamy, Ŝe ograniczenie poprzez likwidację 
jest naszym zdaniem niezbyt pozytywne.” Poza tym Powiat Zgierski jest powiatem na 
skrzyŜowaniu autostrad, gdzie tych zdarzeń losowych moŜe być naprawdę duŜo.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk poprosił o wyjaśnienie. Rozumie, Ŝe w ramach przetargu przegrała 
państwowa firma wykonująca usługi w zakresie ratownictwa. Na to miejsce wchodzi firma 
„Falck Medycyna Region Łódzki”, która jest w sumie nawet większa niŜ ta państwowa, bo to 
jest międzymiastowa firma gwarantując te same usługi. „Czy są zastrzeŜenia, Ŝe te usługi są 
gorsze. Bo jeśli nie to ja  nie rozumiem, jest wolność rynku, poszedł przetarg, wygrała inna 
firma, a my protestujemy przeciwko temu, Ŝeby broń boŜe nie była to prywatna firma tylko 
została nadal państwowa. Bo jeŜeli jest ten sam zakres usług to przeciwko czemu my 
protestujemy. Bo jeŜeli coś zmniejszają, pomniejszają ilość wozów rozumiem, ale jeŜeli 
wszystko jest to samo to przeciwko czemu protestujemy, przeciwko nazwie firmy, 
właścicielowi”.  



 

 

 
Członek Zarządu podkreślił, Ŝe to nie jest Ŝaden protest przeciw prywatyzacji, bo chyba nie             
o to chodzi. Nadmienił wcześniej, Ŝe były sygnały, Ŝe karetka z tejŜe firmy prywatnej zamiast 
pojechać na teren gminy Głowno pojechała na teren Powiatu Łowickiego, bo tam podobne 
miejscowości jak gdyby się powtarzają. Chodzi po prostu o to, Ŝe jeŜeli Wojewódzka Stacja 
Ratownictwa ma juŜ określone te rewiry działania, Ŝe jeŜeli kierowcy są jak gdyby 
zaznajomieni z terenem im jest o wiele łatwiej i o wiele szybciej mogą dojechać.                                 
Są miejscowości w Powiecie Zgierskim, gdzie nie jest zbyt łatwo trafić.  
W przypadku przedmiotowego projektu uchwały chodzi o likwidację w strukturze komórki 
organizacyjnej zespołu ratownictwa i w tej kwestii Zarząd proponuje wyraŜenie negatywnej 
opinii.  
 
Radny Adam Bączyk poinformował, Ŝe w Powiecie Pabianickim a konkretnie                        
w Konstantynowie Łódzkim nie nastąpiło płynne zastąpienie usług Wojewódzkiej Stacji 
Ratownictwa Medycznego przez firmę Falck, która wygrała konkurs. Firma ta nie przejęła 
wszystkich zobowiązań między innymi nocnej i świątecznej pomocy lekarskiej.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał, czy ma „rozumieć, Ŝe firma Falck wykonuje w sumie te 
usługi gorzej i dlatego negujemy taką sytuację- tak?”  
 
Członek Zarządu oznajmił, Ŝe przytoczył jeden przypadek, który miał miejsce. Absolutnie nie 
wypowiadał się na temat jak ta firma wykonuje usługi, bo nawet nie ma takiej wiedzy. Zatem 
nie wyraŜa się opinii, Ŝe podmiot prywatny świadczy gorsze usługi.  Natomiast fakt jest 
faktem, Ŝe likwiduje się konkretny zespół ratownictwa i do tego jest ta negatywna opinia.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/333/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiej Stacji 
Ratownictwa Medycznego w Łodzi stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad. 10g) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala 
im. Wł. Biegańskiego w Łodzi stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Bogdan Jarota w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/334/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego 
Specjalistycznego Szpitala im. Wł. Biegańskiego w Łodzi stanowi załącznik nr 27                         
do protokołu. 
 



 

 

Ad. 10h) 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania stanowi 
załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Starostwa Powiatowego w Zgierzu 
Jacek Brzeziński w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/335/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad. 10i) 
Projekt uchwały w sprawie uchylenia niektórych uchwał Rady Powiatu Zgierskiego stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jacek Brzeziński w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/336/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie uchylenia niektórych uchwał Rady Powiatu 
Zgierskiego stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad. 10j) 
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/129/2000 Rady Powiatu Zgierskiego           
z dnia 24 marca 2000r. w sprawie nadania uprawnień szkoły publicznej Policealnemu 
Studium Zawodowemu w Ozorkowie stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jacek Brzeziński w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/337/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/129/2000 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 24 marca 2000r. w sprawie nadania uprawnień szkoły publicznej 
Policealnemu Studium Zawodowemu w Ozorkowie stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 



 

 

Ad. 10k) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady Powiatu Zgierskiego           
z dnia 27 lutego 2009r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2009 stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/338/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 2009r. w sprawie uchwalenia planu finansowego 
realizacji zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 2009 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ad. 10l) 
Projekt uchwały w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego              
w sprawie przebudowy drogi powiatowej nr 5136 E stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Radny Wojciech Budziarski w imieniu grupy radnych  przedstawił projekt uchwały. 
Inicjatywą przygotowania przedmiotowego projektu uchwały były rozmowy, jakie prowadzi 
Prezydent Miasta Zgierza ze Starostą, dotyczące modernizacji ul. Wiosny Ludów. To jest 
ulica, która biegnie od ul. Aleksandrowskiej do trasy łączącej Aleksandrów Łódzki                     
z Grotnikami w dalszej drodze łączącej miasto Ozorków. Droga powiatowa nr 5136 E jest 
drogą bardzo zniszczoną. W tym momencie jest remontowana droga krajowa nr 71                      
z Aleksandrowa Łódzkiego przez Zgierz w stronę Strykowa i droga powiatowa nr 5136 E                
w konsekwencji będzie intensywniej wykorzystywana. Coraz więcej jest tam zabudowy, 
coraz więcej ludzi dojeŜdŜa z Łodzi przez Zgierz z Aleksandrowa w stronę Ozorkowa                   
i odwrotnie, szczególnie w dni weekendowe. Po podjęciu uchwały naleŜy rozpatrzeć aspekt 
skorzystania z  tzw. „schetynówek”dla tej inwestycji. Droga powiatowa nr 5136 E łączy                  
de facto gminę Parzęczew, gminę i miasto Ozorków, gminę Aleksandrów Łódzki oraz gminę 
i miasto Zgierz.  
Jednocześnie naturalną obwodnicą dla drogi krajowej Nr 1, a więc alternatywą jest objazd 
przez Grotniki w stronę Ozorkowa i odwrotnie. Grupa radnych, jako mieszkańcy Powiatu 
Zgierskiego widzą potrzebę tej inwestycji. Radny poprosił o podjęcie tej uchwały.  
 
Starosta Zgierski oznajmił, Ŝe dla niego równieŜ istotne jest, aby ta droga została 
zmodernizowana, poniewaŜ sam jest jej częstym uŜytkownikiem. Projekt uchwały został 
przedłoŜony do zaopiniowania Zarządowi Powiatu Zgierskiego. Zarząd negatywnie 
zaopiniował tę uchwałę z uwagi na to, Ŝe zdaniem Zarządu jej podjęcie było 
bezprzedmiotowe, gdyŜ rozmowy w tej sprawie juŜ wcześniej trwały, jest to do 
zweryfikowania, do sprawdzenia. Zarząd uznał, Ŝe nie ma potrzeby podejmowania takiej 
uchwały, bo te działania juŜ są podjęte. Starosta osobiście widzi celowość zrobienie tej drogi.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
 
 



 

 

Radny Henryk Tomczak uwaŜa, Ŝe wniosek jest jak najbardziej słuszny. W dokumentach, 
gdzie jest planowana przebudowa dróg na najbliŜsze lata tej drogi nie ma. Wobec tego 
wypływa temat, który jest bardzo waŜny w komunikacji  wewnątrz powiatu. Tą drogą 
zainteresowany powinien być i jest Zgierz, w jakimś zakresie takŜe Aleksandrów Łódzki, ale 
radnemu brakuje równieŜ gminy Zgierz, bo jest to właściwie jedyny swobodny dojazd do 
stolicy powiatu z miejscowości Grotniki, które tak się składa są takie duŜe jak niejedna mała 
gmina w Polsce. Dla mieszkańców Ozorkowa jest to takŜe waŜne. Zdaniem radnego 
naleŜałoby w projekcie przyszłorocznego budŜetu tę sprawę rozpatrzeć.  To Ŝe ta ulica,                
ta inwestycja jest waŜna dla powiatu nie ulega wątpliwości i warta jest poparcia. Radny 
zgłosił poprawkę, aby w § 2 pkt 1 ująć równieŜ samorząd Gminy Zgierz.  
 
Starosta w imieniu Zarządu ww. poprawkę przyjął jako autopoprawkę. Wobec czego § 2 pkt 1 
otrzyma brzmienie:  
„1) współpracy z samorządem Gminy Miasto Zgierz, Gminy Zgierz i Gminy Aleksandrów 
Łódzki w zakresie pomocy finansowej na przebudowę drogi powiatowej nr 5136 E;”  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/339/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie określenia kierunków działania Zarządu 
Powiatu Zgierskiego w sprawie przebudowy drogi powiatowej nr 5136 E stanowi załącznik       
nr 37 do protokołu. 
 
Ad. 10m) 
Projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do podjęcia działań              
w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011 stanowi załącznik 
nr 38 do protokołu. 
 
Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Zarząd Powiatu 
Zgierskiego jest organizatorem kolejnego projektu uchwały i koncepcji drogowej dotyczącej 
przyszłorocznych zadań związanych z Narodowym Programem Przebudowy Dróg Lokalnych 
zwanych powszechnie „schetynówkami”. Zasady są następujące: powiat jako lider moŜe 
wystąpić o przebudowę 2 dróg powiatowych. Premiowane są te inwestycje, które będą 
współfinansowane  przez inne samorządy powiatowe czy gminne. Aby jak najszerzej włączyć 
w dyskusję inne samorządy Zarząd wystąpił do wszystkich gmin Powiatu Zgierskiego,                
do wszystkich sąsiednich powiatów ziemskich z zapytaniem czy są zainteresowani 
współpracą. Dosyć duŜy był odzew samorządów gminnych i części powiatowych.                        
Ze złoŜonych propozycji Zarząd przyjął  2 zadania takie szeroko rozumiane. Na terenie gminy 
Stryków zadanie przebudowy drogi łączącej Stryków z Brzezinami w tej kwestii padły 
konkretne deklaracje zarówno ze strony Gminy Stryków jak i Powiatu Brzezińskiego.  Drugie 
zadanie to kontynuacja tegorocznego zadania al. Wyszyńskiego w Ozorkowie. Miasto 
Ozorków wystąpiło z koncepcją przebudowy całego układu komunikacyjnego w centrum, 
który składa się w znakomitej mierze z dróg powiatowych - przebudowy skrzyŜowania                     
w okolicach pl. Jana Pawła II.  To upowaŜnienie pozwoliłoby Zarządowi na podjęcie działań 
zmierzających do złoŜenia stosownych wniosków na te zadania. Do końca września jest 
termin składania takich wniosków.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
 
 
 



 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/340/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego 
do podjęcia działań w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych                  
2008-2011 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Ad. 10n) 
Projekt uchwały w sprawie pozbawienia drogi Nr 5156 E – ul. 1 Maja w Zgierzu kategorii 
drogi powiatowej stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił wątpliwość co do zapisu § 2 projektu uchwały. Rada Miasta 
Zgierza juŜ podjęła (na sierpniowej sesji) uchwałę w sprawie nadania tej drodze kategorii 
drogi gminnej. Zatem uwaŜa, Ŝe zapis, pozbawienie kategorii drogi powiatowej będzie 
skuteczne w przypadku podjęcia przez Radę Miasta Zgierza stosownej uchwały w sprawie 
nadania tej drodze kategorii drogi gminnej jest niekompatybilny. Wobec powyŜszego złoŜył 
wniosek, aby zapis    „w przypadku podjęcia ” zastąpić zapisem „w związku z podjęciem”. 
 
Adwokat Maciej Kucharski wskazał, Ŝe wniosek Przewodniczącego nie do końca byłby 
zgodny z przepisami, dlatego Ŝe Rada Miasta czy Rada Powiatu podejmują niezaleŜne  dwie 
uchwały. Nie moŜna uzaleŜniać podjęcia jednej od drugiej – przepisy tego nie przewidują. 
Ustawa o drogach publicznych wyraźnie mówi jaka jest procedura pozbawiania drogi 
określonej kategorii. Zgodnie z nią kaŜdy z organów podejmuje samodzielną uchwałę.                   
Warunkiem koniecznym wejścia w Ŝycie  obydwu uchwał jest to, Ŝe te obydwie uchwały 
podjęte zostały tej samej treści. JeŜeli dzisiaj wiadomo, Ŝe Rada Miasta Zgierza podjęła juŜ 
uchwałę o nadaniu tej drodze kategorii drogi gminnej od 1 stycznia 2010r. to zapis §2 
projektu uchwały nie ma racji bytu. Wystarczającym jest zapis §1. Proponuje wykreślenie § 2 
i w związku z tym dokonanie zmiany numeracji pozostałych paragrafów.   
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegająca na 
wykreśleniu § 2 i zmianie numeracji pozostałych paragrafów.  
 
Radny Henryk Tomczak zapytał jaki powiat robi interes na przekazywaniu akurat tej ulicy. 
Dlaczego nie przekazujemy ul. Piłsudskiego, która w ocenie radnego jest w o wiele gorszym 
stanie. Czy jest tak, Ŝe Gmina Miasto Zgierz chce i powiat przekazuje, czy powiat coś na tym 
zyskuje. Dlaczego powiat przekazuje ulicę, która nakładów większych nie wymaga. Czy 
Miasto nie jest zainteresowane czasem inną ulicą, na którą trzeba ponieść powaŜne nakłady, 
czy wybiera te, których niedawno powiat ukończył budowę.   
 
Starosta podkreślił, Ŝe w tej kwestii jest wola obydwu stron. Oczywiście, Ŝe powiat ma w tym 
interes: po pierwsze zimowe utrzymanie - droga w centrum miasta i w grę wchodzi kwestia 
naleŜytej staranności przy zimowym utrzymania; po drugie droga ta biegnie od. ul. Łódzkiej 
poprzez pl. Kilińskiego aŜ do ul. Piłsudskiego – najwaŜniejsza część tej drogi została 
zmodernizowana, ale jest jeszcze ta druga część, gdzie jest most na rzece Bzurze, część przy 
Urzędzie Stanu Cywilnego. NajwaŜniejsze przede wszystkim jest to, Ŝe nikt tej drogi ze 
Zgierza nie wywiezie, ona tu zostaje i nadal będzie słuŜyć społeczności lokalnej.  
JeŜeli chodzi o ul. Piłsudskiego to Zarząd równieŜ chciał miastu ją przekazać, ale miasto nie 
wyraziło zainteresowania tą propozycją.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  



 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 
Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/341/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie pozbawienia drogi Nr 5156 E – ul. 1 Maja 
w Zgierzu kategorii drogi powiatowej stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Ad. 10o) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
po autopoprawkach z dnia 21 września 2009r. stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/342/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2009 stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ad. 10p) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 po autopoprawkach z dnia 21 września 2009r. stanowi załącznik nr 46                        
do protokołu 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/343/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zgierskiego na lata 2007-2015 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
 
 
 



 

 

Ad. 10q) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego 
na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego 
na lata 2007-2013 po autopoprawkach z dnia 11 września 2009r. stanowi załącznik nr 49             
do protokołu 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    8 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/344/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie zmiany Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
 Ad. 10r) 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Porczyńskiego na pełniącego 
obowiązki Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Zgierzu stanowi załącznik                 
nr 51 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Marcin Karpiński w imieniu Komisji Statutowo-Prawnej przekazał, iŜ od adwokata 
uzyskał informację, Ŝe organem właściwym do rozpatrzenia przedmiotowej skargi właściwa 
jest Rada Powiatu Zgierskiego. śeby zająć się sprawą merytorycznie naleŜy: albo ogłosić 
kilkanaście, a moŜe i kilkadziesiąt minut przerwy na posiedzenie Komisji dla wypracowania 
wniosków, albo podjąć uchwalę w sprawie przedłuŜenia terminu rozpatrzenia skargi za 
miesiąc na następnej sesji.  
 
Klub Radnych Platformy Obywatelskiej zgłosił wniosek o podjęciu uchwały w sprawie 
przedłuŜenia terminu rozpatrzenia skargi. 
 
Wobec braku głosów sprzeciwu Przewodniczący Rady przyjął ww. wniosek do realizacji               
i przedłoŜył stosowny projekt uchwały wskazując w nim termin 30 października 2009r.              
dla rozpatrzenia skargi.  
 
Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia terminu rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja 
Porczyńskiego na pełniącego obowiązki Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego               
w Zgierzu stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVIII/345/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 września 2009r. w sprawie przedłuŜenia terminu rozpatrzenia skargi 
Pana Andrzeja Porczyńskiego na pełniącego obowiązki Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w Zgierzu stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
                                                                                                



 

 

Ad. 11 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 54 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
 
Ad. 12 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk na kanwie uchwały Nr 51/202/09 Zarządu Powiatu Zgierskiego               
z dnia 17 września 2009r. w sprawie ustalenia warunków świadczenia usług zdrowotnych 
przez Dyrektora Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu poprosił                               
o przedstawienie wszystkich pełnionych funkcji, ilości godzin pracy i wysokości zarobków 
dyrektora. Radny zastanawiał się czy dyrektorowi wystarcza czasu na pełnienie zajmowanych  
funkcji.   
 
Członek Zarządu Bogdan Jarota w odpowiedzi poinformował, Ŝe zarobki dyrektora PZOZ           
w Zgierzu są limitowane ustawą kominową, czyli nie moŜe więcej zarobić niŜ 4 średnie 
pensje w sektorze państwowym. Dyrektor pełni następujące funkcje: dyrektora, ordynatora 
oraz pełni równieŜ i dyŜury. JeŜeli tych funkcji by nie łączył musiałaby być osoba dyrektora 
PZOZu i osobno osoba ordynatora , którym trzeba by było zapłacić osobne pensje.  Natomiast 
jeŜeli chodzi o dyŜury to jako ordynator ma prawo je pełnić i nie ma przeciwwskazań, Ŝeby 
tego nie czynił. Jest to równieŜ obwarowane przepisami. TakŜe dyrektor z reguły pełni te 
dyŜury tak, Ŝe w piątek zaczyna w sobotę kończy, Ŝeby te 11 godzin przerwy było 
zachowane.  
Co do tej dodatkowej funkcji w Przychodni Kardiologicznej jest to naprawdę symboliczna 
sprawa, bo chodzi dosłownie o 4 pacjentów w ciągu tygodnia. Z tego względu, Ŝe nastąpił 
wakat i nie było kardiologa na tak małą liczbę pacjentów dyrektor zwrócił się z prośbą                 
o pozwolenie mu na to dodatkowe zajęcie. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk uwaŜa, Ŝe Ŝycie ludzkie nie ma granic. I nie ma argumentacji, aŜeby  
nakładać na kogoś obciąŜenie dwóch, trzech etatów tylko, Ŝeby zaoszczędzić, bo na pewno 
odbija się to na pracy jako lekarza. Radny poprosił o dokładne, rzeczowe z sumami 
przedstawienie jak to wygląda. PrzecieŜ jest jakiś limit godzin pracy, które powinien choćby                    
z załoŜenia poświęcić jako dyrektor,  jest jakiś limit godzin pracy, które powinien poświecić 
jako kierownik i jako ordynator, bo na pewno na oddziale musi być. Ile dyŜurów pełni 
dyrektor. W opinii radnego zbitka wszystkich funkcji powoduje, Ŝe jest to chyba                               
z zagroŜeniem dla pacjentów.  
 
Członek Zarządu zaznaczył, Ŝe PZOZ jest jednym z niewielu, który ma tak dobry wynik 
finansowy. W związku z tym naprawdę nie widzi zagroŜenia, Ŝe źle jest pełniona ta funkcja. 
Chyba jest dobrym dyrektorem skoro ten ZOZ się rozwija, jest coraz więcej poradni, ma 
dodatni wynik finansowy od kilku lat. Zatem nie widzi, Ŝeby łączenie tych funkcji było 
zagroŜeniem dla ZOZu. W tej chwili nie jest w stanie podać ile dyrektor dokładnie godzin 
pełni dyŜury, ale jest to do sprawdzenia.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zgłosił wniosek, aby na piśmie uzyskał informacje, o które prosił.   
 
 
 



 

 

Radny Krzysztof Gawroński poprosił o więcej informacji dotyczących uchwały Nr 42/159/09 
Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lipca 2009r. w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 
dla adwokata – Pana Macieja Kucharskiego do reprezentowania Zarządu Powiatu Zgierskiego 
przed Krajową Izbą Odwoławczą przy Prezesie Urzędu Zamówień Publicznych w Warszawie 
w postępowaniu odwoławczym od rozstrzygnięcia protestu w postępowaniu o udzielenie 
zamówienia publicznego na : „Pełnienie funkcji inspektora nadzoru nad zadaniem                     
pn. Przebudowa chodnika w drodze powiatowej Nr 5101 E – ul. Sikorskiego w Głownie           
oraz nad zadaniem pn. Przebudowa chodnika w drodze powiatowej Nr 5173 E                              
– Al. Wyszyńskiego w Ozorkowie – 2 zadania”. 
 
Starosta  wyjaśnił, Ŝe kwestia dotyczy procedury w postępowaniu odwoławczym w trybie 
ustawy prawo zamówień publicznych. Osoba, która nie została wyłoniona jako inspektor 
nadzoru nad zadaniem pn. Przebudowa chodnika w drodze powiatowej Nr 5173 E                              
– Al. Wyszyńskiego w Ozorkowie miała takie prawo i z niego skorzystała. Jednocześnie 
zaznaczył, Ŝe nie ma sporu co do inwestycji w Głownie.  
 
Ad. 13 
Starosta oświadczył, iŜ odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostaną udzielone na 
piśmie w statutowym terminie. 
 
Przewodniczący Rady nawiązując do interpelacji radnego Henryka Tomczaka dotyczącej 
przekazywania radnym materiałów na sesję zwrócił się do Zarządu o terminowe ich 
przekazywanie.  
 
Ad. 14 
Radny Tadeusz Iwaniuk podziękował za to, Ŝe ostatnio msza w kościele na Nowym Mieście 
nie była polityczna. 
Następnie radny zapytał dlaczego doŜynki powiatowe były w tym samym terminie co gminne 
i wojewódzkie.  Doprowadziło to do lekkiego zamieszania, poniewaŜ nie było moŜliwości 
uczestniczenia jednocześnie w 3 imprezach. Czy nie naleŜałoby tak rozłoŜyć, jak kiedyś to 
bywało, Ŝe te doŜynki były ustawione chronologicznie w zaleŜności od stopnia. Na podstawie 
rozmów z przedstawicielami samorządów moŜna by to uzgodnić.   
 
Starosta zaznaczył, Ŝe nigdy nikt z przedstawicieli najwyŜszej hierarchii czy to z Urzędu 
Wojewódzkiego, czy Urzędu Marszałkowskiego nie zaszczycał nas swoją obecnością. Termin  
doŜynek powiatowych był ustalony pół roku wcześniej z wójtem Gminy Głowno. 
Rzeczywiście zbieg się z doŜynkami gminnymi. Inne gminy z terenu Powiatu Zgierskiego 
takŜe organizują doŜynki takŜe trudno się dostosować do wszystkich terminów. Nie zawsze 
da się tak zrobić, aby terminy doŜynek się nie pokrywały.  
 
Ad. 15 
Osoby nie będące radnymi nie zabierały głosu.  
 
Ad. 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XXXVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1425. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 


